
Protokół Nr 41/2021 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Finansów 

z dnia 9 marca 2021 roku 

Obecni na posiedzeniu: 

1. Rybczyński Adam – przewodniczący komisji 

2. Czarniak Janusz – zastępca przewodniczącego 

3. Roszak Joanna - członek 

4. Kołodziej Piotr - członek 

Spoza komisji udział wzięli: 

1. Posadzy Wiesława – Przewodnicząca Rady Gminy Dąbrowa Biskupia 

2. Filipiak Marcin – Wójt Gminy Dąbrowa Biskupia 

3. Kołtuńska Wiesława – Inspektor ds. wymiaru podatków i opłat lokalnych. 

4. Kiszka Sylwia – Kierownik Nadzoru Wodnego w Inowrocławiu 

5. Balewski Krzysztof –  Kierownik Biura Nadzoru Wodnego w Aleksandrowie Kujawskim 

6. Sitek Krzysztof – Przewodniczący Spółki Wodnej Ośniszczewo 

7. Gadaliński Piotr – Inspektor ds. rolnictwa 

8. Kilimiak Urszula – Inspektor ds. obsługi sekretariatu 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

2. Melioracja na terenie gminy.  Zaproszenie przedstawicieli spółek wodnych, plany na 2021 

rok oraz informacja z wykonanych prac w roku 2020. 

3. Spływ podatków , opłat za II półrocze 2020 roku, udzielone ulgi i umorzenia. 

4. Zakończenie . 

Ad 1.Posiedzenie komisji o godz. 9.00 otworzył Przewodniczący komisji radny Pan Rybczyński 

Adam. Po stwierdzeniu quorum powitał wszystkich przybyłych na komisję członków komisji, 

przewodniczącą Rady Gminy Panią Wiesławę Posadzy, zaproszonych gości , Wójta Gminy   

oraz pracowników przybyłych na komisję. 

Lista obecności w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Ad 2. Melioracja na terenie gminy  



Pan Krzysztof Sitek – Spółka nasza obejmuje następujące miejscowości: Ośniszczewo, 

Ośniszczewko, Brudnię, część Woli Stanomińskiej , obszar na jakim działamy to 1568 ha, 

muszę się pochwalić, że jeśli chodzi o składki na rzecz naszej spółki to ściągalność jest 

stuprocentowa. 

Apeluję do radnych i sołtysów o popularyzowanie istnienia spółek wodnych. Rolnicy z reguły 

jak się zaczyna coś niedobrego dziać jak przychodzą deszcze nawalne  to dopiero się budzą i  

dochodzą do wniosku, że jednak jest potrzeba istnienia takiej spółki, ale wcześniej to nie jest 

nikomu potrzebne. My sami o to musimy dbać. 

Pani Sylwia Kiszka – Corocznie wykonujemy konserwację Bachorzy Małej i Dużej. W tym 

roku mamy zaplanowane środki w kwocie 155 tys.zł, zaplanowana jest konserwacja Bachorzy 

Małej, tylko czekamy za przetargiem. II etap na Bachorzy Dużej – wykonanie zbiornika na 8-

10 km , ale napotykamy  właśnie tu w tym rejonie  na duży opór ze strony rolników jeśli 

chodzi o wykup. Macie Państwo tutaj konkretnego, fajnego przewodniczącego spółki, oby 

więcej było takich rolników, którzy będą widzieć potrzebę tworzenia spółek wiejskich nie 

wtedy gdy dzieje się coś niedobrego, gdy przychodzą deszcze nawalne tylko wcześniej. 

Komisja nie miała pytań do gościa. 

Pan Balewski Krzysztof -  Utrzymanie Kanału Parchańskiego, który ma długość około 24 km z 

czego 22 km na naszym terenie natomiast reszta to gmina Gniewkowo przysparza nam 

najwięcej problemów.  Konserwację planujemy na całej długości cieku. Najczęściej odbywa 

się to metodą tzw. mieszaną częściowo mechanicznie natomiast tam gdzie nie jest to 

możliwe to ręcznie. Kadrowo jesteśmy bardzo słabi, jeżeli chodzi o pomoc spółce wodnej. 

Brakuje po prostu kadry. Nie wyrabiamy się z zakresem robót. Ja sugeruję wsparcie spółek 

przez kogoś z zewnątrz, kogoś kto pomoże w sprawach technicznych- kosztorysach, a bez 

porządnej ewidencji urządzeń melioracyjnych nie będziecie Państwo w stanie pozyskać 

jakiekolwiek środki z zewnątrz. 

Jest szansa pozyskać środki z Lokalnego Partnerstwa ds. wody na porządną ewidencję 

urządzeń melioracyjnych, na utrzymanie spółek wodnych. Tylko trzeba się odpowiednio do 

tego zabrać. 

Radny Piotr Kołodziej – Czy nie można naprawić popełnionych wcześniej błędów, zmienić źle 

podjętych decyzji,  co stoi na przeszkodzie ? 

Pan Balewski Krzysztof – W rejonie Parchania musiałby się podnieść znacznie poziom wody, 

ale wtedy mogą wystąpić podtopienia pewnych gospodarstw. Pewnych rzeczy nie cofniemy, 

bo nie zabierzemy gruntów rolnikom. Wielkim błędem jest zamiana użytków rolnych na 

grunty orne, to jest zmora nas wszystkich, ale ustawodawca na to pozwala więc rolnicy to 

wykorzystują. Poza tym nie ma rowów, których było mnóstwo między polami.  

Radny Adam Rybczyński – Jak jest rów kopany mechanicznie co się dzieje z tym co jest 

wyrzucone tzn. z namółem ? 



Pan Balewski Krzysztof -  To zależy od rolnika, jak pozwala wywozimy mu na pole, w 

przeciwnym razie namuł zostaje wyrzucony na górną część skarpy, z której po jakimś czasie 

gdy przychodzi wysoki poziom wody to i tak z powrotem spada do wody. Dlatego  robimy 

konserwację w późniejszym terminie, staramy się być elastyczni. 

Ad 3.  Spływ podatków i opłat za II półrocze 2020 roku, udzielone ulgi i umorzenia 

przedstawiła Pani Wiesława Kołtuńska inspektor ds. wymiaru podatków i opłat lokalnych. 

Materiał stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Radny Adam Rybczyński – Przez kogo są rozpatrywane wnioski o umorzenie podatku 

rolnego bądź od nieruchomości ? Kiedy składa się wniosek o umorzenie podatku ? 

Pani Wiesława Kołtuńska – Wnioski o umorzenie podatku rozpatruje Wójt. Wniosek taki 

wraz z niezbędnymi załącznikami składa się po upływie terminu płatności raty podatku tj. po 

15 marca, po  15 maja, po 15 września i po 15 listopada. 

Komisja nie miała więcej pytań do pracownika. 

Ad 4. Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad przewodniczący komisji radny 

Adam Rybczyński podziękował wszystkim za przybycie i zamknął posiedzenie. 

Dąbrowa Biskupia, dnia 2021.03.09, godz.14.25. 

Protokółowała:      Prowadzący posiedzenie 

Urszula Kilimiak      Rybczyński Adam 


